
Proces-verbal

incheiat Tn 9edinja Comisiei de transport 9i mobilitate urbana
din data de 28 mai 2025, ora 9,30

§edin+a s-a desfa9urat prin mijloace electronice, prin intermediul
platformei online de videoconferin la WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
27.05.2025 a domnului pre9edinte Mitu Razvan – Aurel.
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MITU RAZVAN - AUREL – PRE§EDINTE - prezent

SUSAI ALEXANDRU - SECRETAR – prezent

r

TURMAC GEORGE - ADRIAN - prezent

NICOLAIE GEORGE - prezent

MANOLE GELU – CIPRIAN - prezent

DOBRESCU DANIEL - prezent

SABO BOGDAN – ALEXANDRU - prezent

HIOHI ALBERT – LAURENTIU - prezent

FLORESCU $TEFAN – VIOREL - prezent

SUSANU SELENA – GABRIELA - prezent

Ordinea de zi a comisiei:
- Diverse.

Secretariat Tehnic

Buna ziua. Sunt prezenji 11 din 11 consilieri generali. Este cvorum.

Este prezent 9i domnul lstrate, director general al STB.

Domnule pre9edinte.
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Domnul pre$edinte Mitu Razvan Aurel

Buna dimineaja.

va muljumesc pentru prezen P.

in primul rand, a9 vrea si votam ordinea de zi. Avem un singur punct,
diverse, conform procedurii.

Ulterior o sa va propun sa mergem mai departe.

Secretariat Tehnic

Puteji vota.

11voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi impotrivi. Ordinea de zi a fost
aprobati.

Domnul pre$edinte Mitu Razvan Aurel

va multumesc

va propun ca 9i subpunct sau ca 9i abordarea pentru diverse
necesitatea majoririi tarifului tichetului de titlului de calatorie de la 3 RON la
5 RON, conform discutiilor avute 9i necesitalii pentru o buna desfa9urare a
activitatii STB. O sa iI rog pe domnul director sa ne spuna cateva cuvinte
vizavi de aceasta solicitare din partea STB.

va multumesc

Domnul Director General lstrate Daniel – Societatea de Transport
S. T.B S.A

Buna dimineata!

va multumesc!

§tili foarte bine ca situatia STB la ora actuala este un pic precara,
avand in vedere ANAF-ul care ne-a presat 9i suntem ... la el, noi am
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considerat ca acest pre! este deja intarziat. Trebuia de cel pujin de un an de
zile sa-I implementam, nu s-a putut. Acum, sa va dau cateva detalii. Noi, la
ora actuala avern Tncasari, deci venituri din titlurile noastre metropolitane,
sunt in jur la 22 de milioane 500 pe luna, noi preconizam o cre9tere de 36%
prin acest impact, cre9terea Ia 5 RON per calatorie. Not nu venim, metroul
stiti foarte bine ca a luat-o inainte, noi eram Tntr-o conventie cu metroul,
aveam un bilet comun, noi nu mai putem sa !inem pasul cu ei, ei au facut
aceasta modificare de la 1 ianuarie. Pentru noi este imperios necesar sa
cre9tem tariful, pentru noi ace9ti bani inseamna efectiv sa trairn. Deci
preconizam o cre9tere de 36% undeva pana Ia 30 de milioane lunar ceea ce
este un venit foarte bun pentru noi.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan Aurel

va rog, daca mai sunt Tntrebari vizavi de acest subpunct ca sa zic a9a.

va rog, dornnule Dobrescu.

Domnul consilier Dobrescu Daniel

Am eu o intrebare, daca fmi permiteji.

A+i spus ca avem Tncasari din titlurile de calatorie. Le puteji defalca, va
rog, pe tipul de Tncasare, respectiv bilete, abonamente, un pic mai detaliat
daca se poate.

Domnul Director General lstrate Daniel – Societatea de Transport
S.T.B. S.A

Noi v-am detaliat. V-am atasat la adresa care v-am Tnaintat-o. Noi am
pastrat, impactul cel mai mare este pe abonamentul lunar, noi avem cea mai
mare vanzare, ponderea este de peste 60% pe abonarnentul lunar.
Abonamentele anuale sunt in pondere mult mai mici 9i cele pe 9ase luni fiind
9i suma mult mai mare. La metrou noi am pastrat sub ei prejut, undeva Ia 90
RON, nu 100 RON, ca sa putem sa atragem cat mai rnulji clienji. Deci
ponderea cea mai mare este la abonamentul lunar metropolitan. Asta e
interesul nostru, ca asta este cel mai vandut
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Domnul consilier Dobrescu Daniel

\lb multumesc.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan Aurel

Daca mai sunt Tntrebari

Domnul consilier Artimon Marian

Nu este o Tntrebare. Voiam sa mentionez ca noi am solicitat ca si AGA,
inca de la primul trimestru cre9terea tarifelor, nu s-a aprobat, este obligatorie
pentru a salva STB-ul, exact cum spune domnul director sa se alinieze
pre{urile pe cartelele unice 9i totodata 30 de milioane Tnseamna bani lichizi
care ii ajuta, dar sa nu uitarn de ce s-a Tntamplat cu trarnvaiele. Nici nu 9tiu
daca acopera, cre9terea daca acopera ce ne penalizeaza aia zi de zi.

Domnul Director General lstrate Daniel – Societatea de Transport
S.T.B S.A

Nu acopera, dar cre9terea de 7 milioane 500 lunar Tnseamna ceva
foarte bun .

Domnul consilier Artimon Marian

Da, e foarte bine ca se face. Suntem capitala europeana, suntern o
zona metropolitana destul de extinsa, preturile sunt a9a cum sunt, pentru
electricitate, care se va 9i liberaliza 9i va avea un impact. Deci eu consider
ca este foarte bine ca se creste tariful Ia 5 RON.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan Aurel

va multumesc.

Domnul Sabo, daca aveji... Am vazut ca ati ridicat mana. va rog.
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Domnul consilier Sabo Boqdan - Alexandru

Buna ziua.

Domnul director, as avea 9i eu o Tntrebare legat de spatiile publicitare
ale STB. Aveti Tn plan sa eficientizaji un pic valorificarea lor? Adica rna
gandesc ca ar fi alta sursa consistenta pentru veniturite STB.

Domnul Director General lstrate Daniel – Societatea de Transport
S.T.B S.A

Noi am modificat preturile, Ie aveji 9i pe site, le-am rnarit, le-am adus
la inflatia la cotele actuale. Pai avem defalcate pe ni9te pachete destul de
mari. Oricine vine Pi ne ofera acea suma, se ridica la peste 600000 €, daca
asta e un pachet mult mai mare, care contine un nurnar 9i de panouri 9i de
tramvaie pe care pot fi colantate, dar Tn acest in paralel noi am actionat 9i
avem o serie de contracte direct cu STB-ul pe diverse ac+iuni 9i consideram
ca in continuare trebuie sa ne extindem pe acest palier, ne dorim sa
modernizam toate stajiile, sa le digitalizam 9i Tn sensul asta a9teptam sa
vedem cum, cautam solu Iii ca sa le putem digitaliza 9i Tmpreuna 9i cu
autoritatile locale din sector care ne pot aduce mare ajutor Tn acest sens
avand in vedere utilita+ile care cu siguranla vor trebui sa le avem la punctele
respective, ma refer la energie electrica. Nu peste tot suntem racordaji 9i
daca suntem racordati, suntem racordati numai la sistemul companiei de
iluminat 9i atunci avem numai noaptea luminat 9i atunci trebuie sa avem
curent permanent. Dar astea Tnseamna bani 9i Tnseamna investijii, dar
suntem deschisi 9i cautam solujii Tn acest sens 9i cu siguranji in viitorul
apropiat o sa venim cu propunere Tn sensul asta.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan Aurel

va multumesc!

Mai sunt alte Tntrebari? va rog, dornnule Dobrescu.



Domnul consilier Dobrescu Daniel

Domnule director, cate puncte de vanzare, cate chio9curi de vanzare
bilete avem?

Domnul Director General lstrate Daniel – Societatea de Transport
S.T.B S.A

Acuma mai avem Tn jur de 70 de puncte de vanzare. Noi am cautat sa
digitalizam pe acestea, suntem Tn curs de digitalizare cu tot. Vom pastra.. .

Domnul consilier Dobrescu Daniel

Aji luat Tn calcul posibilitatea vanzarii prin terIi? Spre exemplu
supermarketuri care sunt deschise Tn toate zonele pentru ca avem un cost
destul de mare, daca avem Tncari de 11 milioane, va rog sa-mi permiteji sa
termin, ca sa vedeji logica mea, daca avem un cost de Tncasare de 22 de
milioane din care jumatate sunt pe abonamente, mi-ar ramane undeva Ia 10
11 milioane prin bilete ceea ce Tnseamna cam 1 milion pe luna, la 70 de
puncte de vanzare ar Tnsemna 15000 RON Tncasari prin bilete pe luna, ori
avem costuri salariale, costuri cu gestiunea punctului de acolo, pare
neeficient. Poate luaji in considerare 9i deschiderea catre aIji revanzatori,
cum este Tn toate capitalele europene.

Domnul Director General lstrate Daniel – Societatea de Transport
S.T.B S.A

Luam in calcul din de a ne extinde Tn acest sens. Pentru asta avem
aprobat Tn consiliul administratiei o strategie de digitalizare, pentru asta
trebuie sa deschidem piaja. La ora actuala sistemul de taxare care iI avem
practic ne tine prizonieri un pic 9i nu putem sa ne extindem Tn acest sens. Ar
Tnsemna sa venim peste tot sa introducem un soft mic pentru fiecare unitate
in care dorim sa vindem, dar asta Tnseamna sa platim pentru fiecare pentru
ca societatea cu care avem contracte Tn acest sistem de taxare ne-a limitat.
Asa a fost contractul. Noi acuma am propus o strategiile de digitalizare, sa
eliberam piaja, sa ie9im Ia liber sa putem face ceea ce spLIneji
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dumneavoastra. Dar asta este un pic de durata, circa 9ase-opt luni pentru
ca nimeni nu poate implementa un sistem atat de repede, dar este foarte
bine ceea ce spuneji 9i e corect 9i avem Tn vedere, asta ne dorim, sa
liberarizam 9i de aia am 9i introdus 9i de aia ne dorim sa facem pa9ii a9tia.

Domnul consilier Dobrescu Daniel

Da, va multumesc!

Domnul pre9edinte Mitu Razvan Aurel

Muljumim 9i noi, domnul Dobrescu.

Eu a9 mai avea o Tntrebare privitor la politica de gratuitati pentru
persoanele cu dizabilitali, pensionari, studen{i, elevi, 9tiu ca 9i aici s-au facut
cateva propuneri, am facut 9i noi in AGA 9i vreau sa detaliem.

Domnul Director General lstrate Daniel – Societatea de Transport
S.T.B. S.A

Cea mai mare pondere este pe pensionari. Nu discutam aici elevii din
ciclurile gimnale gimnazial 9i liceal, care acolo prin lege statul suporta toate
cheltuielile de transport. La studenji acuma suntem Tn curs, am facut ni9te
convenjii de a suporta fiecare universitate Tn func jie de cum dore9te Pi cui
dore9te sa dea gratuitate, dar acolo ponderea nu e a9a de mare. Estimam
sunt in jur de 50000, nu avem mai mult, dar la pensionari ganditi-va ca avem
declaraji 465000 de pensionari §i noi avem cereri de 300-330.000 cereri
pentru pensionari. Pentru noi este foarte mult. Aici ar trebui, noi am cerut si
am aprobat 9i Tn AGA 9i Tn CA, daca se poate limita undeva Ia o varsta de la
un salariu minim pe economie. Asta a fost, bine nu hotaram noi neaparat un
minim de 3500 pe luna sa fie pensia 9i tot ce e peste sa se plateasca
abonarnentul. Dar aici se stabile9te impreuna cu dumneavoastra daca
cuantumul la pensie sa fie mai mare de 3500 sau mai mic de 3500. Am
propus. Pentru noi ar fi extraordinar, va dati seama, sunt 300.000 de cereri
permanent Ie avem pentru pensionari. E un impact destul de mare.
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Domnul pre9edinte Mitu Razvan Aurel

va multumesc

Daca sunt Tntrebari. Daca nu mai sunt, o sa va muljumesc pentru
prezen@, Ti muljumesc domnului director general pentru faptul ca a dat curs
invitatiei noastre.

Domnul Director General lstrate Daniel – Societatea de Transport
S.T.B. S.A

va multumesc si eu.

Domnul pre9edinte Mitu Razvan Aurel

Declar 9edinja Tnchisa 9i va doresc o zi frumoasa.

Sedinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 10

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat pe baza rezultatelor generate
de sistemul de vot online cu aplica jia integrata Slido.

PRESEDINTE
SUS©ALEaa DRUMITU RAZVAN - AUREL


